

**Møde den: 07.10.2014 kl. 10-12**  
**1611-121b**  
**VEST-båndmøde**

**REFERAT**

**Faste deltagere:** Anne Christine Teglborg (FS), Lisette Prins (HE), Jesper Sølund Hansen (AR - ordfører) og Esben Højbjerg Larsen (koordinator)

**Afbud:** Michael Mejlgaard Udby (BSS)

**Gæster:** Gitte Pedersen Viftrup (Leder af Information, Støtte og Vejledning) deltager under pkt. 1. (**Afbud**)

Mia Johansen (HE) deltager under pkt 2.

Dato: 10. oktober 2014  
 Ref: LP

Side 1/6

<b>Punkt 1</b>	<b>Seneste nyt om vejledningsstrategien</b>
Beskrivelse	<i>v/Alle</i>
Referat	<p>Anne orienterede på Gittes vegne, som desværre måtte melde afbud til dagens møde:</p> <p>Berit har meddelt Gitte, at vejledningsstrategien betragtes som uformelt godkendt. Den skal derfor indstilles som orienteringspunkt til et kommende uddannelsesbånds-møde.</p> <p>Finansieringen af strategien er indtil videre uafklaret, og der er derfor behov for en drøftelse af det økonomiske aspekt. Inden næste møde vil båndets medlemmer vurdere den ressourcemæssige dimension af strategien. Gitte inviteres ligeledes til næste møde til en snak om økonomi.</p>

<b>Punkt 2</b>	<b>Skabelon til handleplaner ift. kommende strategi</b>
Beskrivelse	<p><i>v/Lisette og Mia</i></p> <p><i>Mia har udfærdiget et bud på, hvordan gode handleplaner kan udfærdiges via en skabelon. Der ønskes en drøftelse af skabelonen og gerne indspark til evt. forbedringer. Endvidere en beslutning om, hvornår skabelonen skal anvendes, og hvor den skal ligge (fx på videndelingsportalen).</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <i>Skabelon + notat kan downloades på sharepoint.</i></li> </ul>
Referat	<p>Mia præsenterede skabelonen.</p> <p>Handlingsplanerne tager udgangspunkt i, at strategien er godkendt og er klar til at blive taget i brug. De er tænkt som et hie-</p>

	<p>rarki af tematiske punkter, der har til opgave at omdefinere strategiens mål til konkrete handlingsanvisninger. Der er lagt vægt på klar og skematisk opstilling af formål, målgruppe, tidsplan osv., hvilket gør, at handlingsplanerne forholdsvis let vil kunne revideres i forhold til den faktiske værdiskabelse/afkast.</p> <p>Båndet roste skabelonerne, som danner et fint ”output” af vejledningsstrategien. Der efterspurgtes dog en afklaring af, hvordan skabelonen spiller ind i forhold til evaluering og afrapportering. På den baggrund drøftede båndet behovet for at arbejde med <i>indikatorer</i>.</p>
--	--

<b>Punkt 3</b>	<b>Nyt om fremdriftsreformen</b>
Beskrivelse	<p><i>v/Lisette og Esben</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <i>Seneste møde i diverse fremdriftsgrupper</i></li> <li>• <i>Orientering om lokale initiativer/løsninger</i></li> <li>• <i>Fremdriftsside</i></li> </ul>
Referat	<p>Esben deltog i seneste møde i fremdriftskommunikationsgruppen. Gruppen kører videre, dog for lavere blus, da kommunikationsindsatsen nu i højere grad bør ligge på et lokalt niveau. I den anledning efterspurgte Gitte Stavad og Louise Hauptmann mere information om lokale initiativer, så vi fortsat er velorienterede på tværs af, og opadtil, i organisationen. Jesper har efterfølgende indkaldt Gitte og Louise til et gensidigt orienteringsmøde torsdag den 6. november</p> <p>På samme møde diskuteredes fremdriftssitets videre skæbne, og der var tilslutning til, at sitet skifter gear. Det betyder, at de fremdriftssider, der ligger på studieportalerne, og som fortrinsvist består af spejlinger af den generelle side, skal rustes til at kolportere lokal information. Samtidig skæres den generelle side til, så den overvejende indeholder tværgående - og forholdsvis statisk - information, og derudover linker til de aktuelle begivenheder/nyheder på studieportalerne.</p>

<b>Punkt 4</b>	<b>Forsinkelsesvejledning ift. fremdriftsreformen</b>
Beskrivelse	<p><i>v/Lisette</i></p> <p><i>Forsinkelsesgruppen har drøftet standardiseringer i forbindelse</i></p>

	<i>med fremdriftsreformen og forsinkelsesvejledning, herunder særligt hvordan vi trækker lister over forsinkede studerende.</i>
Referat	<p>På hovedområderne arbejdes der i øjeblikket med forskellige tiltag i forhold til forsinkede studerende. Lisette beskriver et igangværende forsøg på HE, hvor man udtrækker lister på de studerende, som dumper 1. og 2. prøve.</p> <p>Båndet finder, at der er brug for at eksperimentere med indsatsen overfor forsinkede studerende for at mindske frafaldet og styre i retning af den nye bekendtgørelsestekst. Dette vil være et oplagt emne at diskutere med Gitte og Louise på mødet den 6. november. Ligeledes vil inaktivitetsreglerne være et naturligt punkt at bringe op.</p>

<b>Punkt 5</b>	<b>Fælles frister i relation til fremdriftsreformen</b>
Beskrivelse	<p><i>v/Jesper</i></p> <p><i>F-reform projektgruppen vil gerne sætte fokus på og bede om båndenes hjælp til revidering af AUs fælles studieadministrative årshjul (fælles frister) set i forhold til Fremdriftsreformens impact. Der ønskes ligeledes en afklaring af, om der er behov for en arbejdsgruppe under F-projektet til opgaven? Hvis ja, hvem ønsker I skal deltage?</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <i>Se bilag på sharepoint – AU fælles frister + Kopi af KU's årshjul.</i></li> </ul>
Referat	<p>Båndet gennemgik bilagene og havde kun få bemærkninger/spørgsmål.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Er der taget højde for de ”skæve studerende” i forhold til obligatorisk undervisningstilmelding.?</li> <li>• Der må gerne tænkes en informationsproces ind i skemaet, dvs. hvornår varsles hvad, opfølgning osv.</li> <li>• Der mangler faste deadlines for forhåndsmerit.</li> <li>• Er der fælles frister for tilmelding til valgfag på 1. semester af kandidatuddannelserne?</li> <li>• Skemaet over frister skal sendes til Ole Lidegaard (SU) til kommentering.</li> </ul>

<b>Punkt 6</b>	<b>Feedback på ny vejledningsside</b>
Beskrivelse	<p>v/Anne</p> <p>Charlotte Kaas Hansen (FS) har lavet et udkast til nyt generelt vejledningspunkt. Det skal understreges, at udkastet blot er en mockup af den tiltænkte struktur, og derfor indeholder forældet indhold.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <a href="http://bachelor.au.dk/index.php?id=1395530">http://bachelor.au.dk/index.php?id=1395530</a></li> </ul>
Referat	<p>Båndet roste udkastet, som er et godt bud på løsningen af en svær øvelse. Ideen med at sammensmelte "Mød os"- og "Vejlednings"-punkterne er god, idet der kommer større fokus på vores ydelser/tilbud. Det blev imidlertid påpeget, at linksene til hovedområde-vejledningen skulle rykkes op på linje med Informations- og Vejledningscentret, da disse også vejleder om optagelse og studievalg i et eller andet omfang.</p>

<b>Punkt 7</b>	<b>Registreringssurvey til kollektive arrangementer</b>
Beskrivelse	<p>v/Alle</p> <p><i>Michael og co. skal vide, om surveyet er tilstrækkeligt, eller om båndet har kommentarer/forbedringsforslag:</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <a href="#">Link til survey</a></li> </ul>
Referat	<p>Mia orienterede kort om registreringssurveyet. Båndet melder tilbage til kvalitetsgruppen med eventuelle praktiske tilføjelser, hvorefter båndet får det til gennemsyn igen.</p>

<b>Punkt 8</b>	<b>Orientering om nyt design af regelsamlingen</b>
Beskrivelse	<p>v/Esben</p> <p><i>Kim Nørskov og Pernille Thorsen har udviklet et nyt design for regelsamlingen (hvor man finder studieordningerne for de forskellige uddannelser), som de gerne vil have en tilbagemelding fra VEST-båndet på, da det indbefatter en række ændringer på diverse studieportaler og i studieguiden</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <a href="#">Eksempel på det nye design (link)</a></li> <li>• <i>Mail fra Kim Nørskov kan downloades på sharepoint.</i></li> </ul>

Referat	Esben fremviste den nye studieordnings-søgeboks, som båndet tog godt imod.
---------	--

Punkt 9	Evt.
Beskrivelse	Bordet rundt
Referat	<p>Anne:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>Den nationale rekrutteringsgruppe vil i den kommende tid afholde møder med hovedområderne – her bør den pågældende VEST-leder også deltage.</li> <li>Aarhus Kommune har spurgt, om vi vil deltage i et projekt mhp. at fremme gode alkohol- og tobaksvaner. Spørgsmålet er dog, om denne opgave hører ind under studievejledning? Båndet foreslår at sende forespørgslen videre til dekanledelserne, da det ikke umiddelbart flugter med vejledningens ressortområde.</li> </ul> <p>Lisette:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>Har været til møde i det regionale vejledningsråd.</li> </ul> <p>Esben</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>HE har foreslået, at de tre bånd fremover har samme mødedag, så overlappende emner kan bliver behandlet tilnærmelsesvist samtidig. VEST-båndet er positiv over for ideen, og Esben bringer tilsagnet videre til de øvrige driftskoordinatører.</li> </ul>

**Dagsordenspunkter til næste møde (21.10.2014):**

Endelig årsrapport

Status på fremdriftsreformen

Status på vejledningsstrategien

Håndtering af skæve studerende

**Kommende dagsordenspunkter:**

Møde med studenterrådets formand

**Kommende temaer:**

Studievejledningsfilm på web

Data + effektmåling

**Efterårets møderække:**

Dato	Tid	Vært
21. oktober	10.00-12.30	Anne
4. november	10.00-12.30	Jesper
18. november	10.00-12.30	Michael
2. december	10.00-12.30	Lisette
16. december	10.00-12.30	Anne

Dagsordner udsendes torsdag eftermiddag, sidste frist for indsendelse af punkter er torsdag inden 12.

Referatet sendes rundt onsdag og er godkendt fredag.